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PROTOKÓŁ 

z XXVI sesji Rady Gminy Cegłów w dniu 19.03.2009 r.  
pod przewodnictwem Pani Teodory Wójcik – Przewodniczącej Rady Gminy w Cegłowie 

otwartej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godzinie 15ºº i zamkniętej o 17¹⁰ 
 

Stan Rady – 15 osób  
Obecnych 10 osób do przerwy, po przerwie 12 osób 
 
Nieobecnych usprawiedliwionych – 2 osoby  - Marek Walecki 
       - Jan Mistewicz 
 
Nieobecnych nieusprawiedliwionych – 1 osoba:  - Tomasz Szczęśniak 

 
W sesji uczestniczyli zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1) z Urzędu 
Gminy: 

1. Krzysztof Miklaszewski  - Wójt Gminy Cegłów 
2. Kinga Łoniewska – Sekretarz Gminy 
3. Hanna Brynk – Skarbnik Gminy 
4. Arkadiusz CzyŜewski – Przedstawiciel Kancelarii Radców Prawnych w Siedlcach 
5. Katarzyna Korzeń – Kierownik GOPS 
6. Monika CzyŜewska – insp. ds. ochrony środowiska Urzędu Gminy w Cegłowie 

 
Kierownicy jednostek organizacyjnych oraz goście zaproszeni (załącznik nr 2): 

1. Danuta Grzegorczyk – Dyrektor GBP w Cegłowie 
2. Waldemar Jabłoński – kierownik SP ZOZ w Cegłowie 
3. Beata Walas – Dyrektor Zespołu Szkolnego w Cegłowie 
4. Jadwiga Rybińska – Dyrektor Zespołu Szkolnego w Piasecznie 
5. Zygmunt Boruta – Dyrektor Szkoły w Wiciejowie 
6. Anna Stelmaszczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podcierniu 
7. Jerzy Murawski – Kierownik ZGK w Cegłowie 
8. Jadwiga Kaczorek – Przewodnicząca GKRPA i N 
9. Agnieszka Chmielewska – Księgowa ZGK w Cegłowie 

oraz sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 3) .  

 Ad. pkt 1 Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy Teodora Wójcik o godz. 15ºº dokonała otwarcia XXVI 
zwyczajnej sesji Rady Gminy w Cegłowie.  Na podstawie listy obecności stwierdziła 
prawomocność obrad, po czym powitała  obecnych na sesji.  W dalszej kolejności Teodora 
Wójcik przedstawiła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Informacja o wyłoŜeniu protokołu z  XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy 
4. Informacja Wójta o realizacji zadań bieŜących 
5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracach Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym 
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6. Przyjęcie sprawozdania z działalności GOPS w Cegłowie za 2008 r. 
7. PrzedłoŜenie sprawozdania z realizacji Gminnego planu gospodarki odpadami za lata 

2006-2008 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
- uchwalenie Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii 
- przyjęcia sprawozdania z działalności ZGK za  2008 r. 
-przyjęcie sprawozdania z działalności GBP w Cegłowie za 2008 r.  
- przyjęcie sprawozdania z działalności SP ZOZ w Cegłowie za 2008 r. 
- uchwalenia zmian w Statucie GBP w Cegłowie 
- zmiany Uchwały Nr XXV/125/09 w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
- zmiany Uchwały Nr XVI/77/08 w sprawie przystąpienia Gminy Cegłów do LGD  
- uchwalenia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla gminy 

Cegłów na lata 2009-2032 
-uchwalenia budŜetu Gminy Cegłów za 2009 r. 
7. Interpelacje i zapytania, 
8. Sprawy bieŜące, 
9. Przyjęcie protokołu z XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. pkt 2 – Przyjęcie porządku obrad 
Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, za przyjęciem  było 10 osób. 
Przed przystąpieniem do poszczególnych punktów obrad XXVI sesji Przewodnicząca Rady 
Gminy zaznaczyła, Ŝe na sesję Radni otrzymali wiele materiałów dlatego nie chciałaby 
zajmować czasu na ich czytanie i referowanie. Następnie poinformowała o moŜliwości 
składania uwag do sprawozdań poszczególnych jednostek organizacyjnych w dalszej części 
spotkania. Ponadto Przewodnicząca podkreśliła  zmianę w stosunku do poprzednich lat w 
przyjmowaniu sprawozdań ZGK, GBP oraz SP ZOZ i powiedziała, Ŝe w tym roku 
przedłoŜone podsumowania z działalności poszczególnych podmiotów będą przyjęte w 
formie uchwał, co wynika ze zmiany ustawy o rachunkowości.  Następnie poinformowała o 
wyłoŜeniu protokołu z poprzedniej sesji oraz o moŜliwości zapoznania się z jego treścią, po 
czym w dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy Cegłów o 
przedstawienie informacji z realizacji zadań bieŜących.  
 
Ad. pkt 4 – Informacja Wójta o realizacji zadań bieŜących 
W swoim wystąpieniu Wójt Gminy  poinformował wszystkich o tym, Ŝe wniosek na 
kanalizację został uchylony przez Wojewodę. Dodatkowo obecni na sesji zostali 
poinformowani, Ŝe wnioski wstępne na poŜyczki pisane do Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska, były to tematy: kanalizacja, oczyszczalnia ścieków  i wodociąg  w 
Wólce Wiciejowskiej, tak jak i w większości gmin stało się tak, Ŝe Fundusz ograniczył te 
środki do minimum i my w tej chwili otrzymaliśmy tylko 400 000,- zł na oczyszczalnię 
ścieków. Trzecia sprawa to jest Sejmik Wojewódzki, który 16.03. br. miał się zająć sprawą 
Samorządowego Instrumentu Wsparcia Mazowsza. Niestety na spotkaniu tym nie było słowa 
na ten temat.  Wg wiadomości Wójta  szanse na uruchomienie środków na Samorządowy 
Instrument Wsparcia są znikome. Wszystko wskazuje na to, Ŝe złotówki Urząd 
Marszałkowski na ten Samorządowy Instrument Wsparcia nie przeznaczy. Następnie dodał, 
Ŝe rok się zapowiada trudny.   
Następnie Wójt powiedział o mniejszych działaniach i moŜliwości działania dla 
stowarzyszeń. LGD rozpoczęła pierwsze nabory wniosków.  26.04 będzie taka pierwsza 
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inicjatywa. Obecni na sesji zostali poinformowani, Ŝe na ten cel są środki LGD oraz, Ŝe od 16 
kwietnia będzie moŜliwość  pozyskania środków z LGD. Na marginesie Wójt nadmienił, Ŝe 
takie pierwsze spotkanie w ramach WIOSEK TEMATYCZNYCH AKTYWIZUJĄCYCH 
będzie we wsi Podciernie 26.03 o godzinie 14 w remizie straŜackiej. 
 
Ad. pkt 5 – Informacja Przewodniczących Komisji o pracach Komisji Rady   
 Gminy w okresie między sesyjnym 
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za te informacje i powiedziała, Ŝe szerzej do 
tych informacji odniosą się w dalszej części spotkania, tj. w zapytaniach i interpelacjach. 
Następnie zaproponowała przejście do informacji Przewodniczących Komisji o pracach 
Komisji w okresie międzysesyjnym. Jako pierwsza, informacje przedstawiła Komisji 
Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych przedstawiła Przewodnicząca  Teodora 
Wójcik ( załącznik 4).    
Po przedstawieniu powyŜszych informacji głos zabrał Przewodniczący Komisji Finansów 
Marcin Uchman . Obecni na sesji zostali poinformowani o tym, Ŝe członkowie Komisji 
Finansów i Rolnictwa wzięli udział w dniach Obchody Dni Mieszkanki Wsi 2009, na które 
Minister Marek Sawicki przekazał dla pań,  w szczególności Pań z Kół Gospodyń Wiejskich 
drobne upominki oraz list gratulacyjny. Następnie Przewodnicząca Rady podziękowała i 
powiedziała o tym, Ŝe Komisja Oświaty uczestniczyła w części posiedzenia Rady 
Pedagogicznej w Zespole Szkolnym w Cegłowie, ale o tym szerzej będzie na następnej sesji 
po spotkaniu Komisji Oświaty i wypracowaniu stosownych wniosków. 
 
Ad pkt. 6 – Przyjęcie sprawozdania z działalności GOPS w Cegłowie za 2008 r.  
W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady zaproponowała przejście do sprawozdań z prac 
poszczególnych jednostek . Przewodnicząca przypomniała o tym,  Ŝe w materiałach Radni 
otrzymali informacje nt. działalności GOPS za 2008 r. opracowane przez Kierownik jednostki  
Katarzynę Korzeń (załącznik 5).  Następnie Przewodnicząca Rady powiedziała, ze Komisja 
Oświaty, która wielokrotnie była zapoznawana z działalnością GOPS nie będzie miała 
Ŝadnych pytań, ale jeŜeli jakieś pytania pozostałym Radnym się nasuwają to prosi o 
zadawanie pytań, gdyŜ na sesji obecna jest Kierownik GOPS Katarzyna Korzeń.  Z 
moŜliwości tej nie skorzystała Ŝadna osoba, nie zgłoszono Ŝadnych pytań. 
Przewodnicząca Rady przypomniała Radnym, Ŝe w tej sytuacji sprawozdanie to nie jest 
przyjmowane w formie uchwały, jest tylko przyjmowane lub nie.  Następnie po stwierdzeniu 
braku pytań zaproponowała głosowanie. W wyniku jednomyślnego głosowania, 10 Radnych 
głosowało „za” przyjęciem sprawozdania.  
 
Ad. pkt 7  - PrzedłoŜenie sprawozdania z realizacji Gminnego planu   
 gospodarki odpadami za lata 2006-2008 
Drugim sprawozdaniem było zestawienie z realizacji gminnego planu gospodarki odpadami w 
gminie Cegłów  za lata 2006-2008 (załącznik 6). Przy tej okazji powiedziała, Ŝe zasada jest 
podobna i nie będzie ono czytane. Poinformowała obecnych, Ŝe na sali jest Wójt Gminy 
Cegłów oraz protokolantka, pracownik referatu Gospodarki Komunalnej CzyŜewska do 
których moŜna kierować ewentualne pytania. W związku z brakiem pytań, Przewodnicząca 
zaproponowała głosowanie.   
W wyniku głosowania jednogłośnie 10 Radnych zagłosowało „za” przyjęciem sprawozdania.  
 
Ad. pkt 8 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu  
 Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania   Narkomanii 
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W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady zaproponowała zajęcie się pierwszą uchwałą ws. 
Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii (załącznik 7).  
 Przewodnicząca powiedziała, Ŝe Komisja zapoznała się  ze sprawozdaniem z działalności 
Gminnej Komisji oraz  z projektem Programu, który stanowi załącznik do podejmowanej 
uchwały.  Następnie Przewodnicząca nadmieniła, Ŝe Komisja Oświaty wnioskuje o zmiany 
przy wynagrodzeniach w rozdziale VIII dotyczącym zasad wynagradzania członków Gminnej 
Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, które przedstawiają się 
następująco :  
dla przewodniczącej z 80,- na 130,- 
dla pozostałych członków z 80,- na 100,-.   
W dalszej kolejności Przewodnicząca zaproponowała głosowanie w tej sprawie. Za 
przyjęciem proponowanych zmian zagłosowało 8 radnych, wstrzymały się 2 osoby .  
 
Następnie przechodząc do projektu uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009 
Przewodnicząca Rady poinformowała o moŜliwości kierowania ewentualnych pytań do 
Przewodniczącej Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Jadwigi 
Kaczorek. Po stwierdzeniu braku pytań, Przewodnicząca zaproponowała głosowanie w 
sprawie przyjęcia zaproponowanych stawek wynagrodzenia oraz projektu Programu na 2009 
r. W wyniku głosowania Radni Gminy Cegłów jednogłośnie,  tj. 10 głosami „za”  przyjęli 
projekt uchwały.   
 
Ad. pkt 8  – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności  
 ZGK za 2008r.  
Drugi projekt uchwały dotyczył przyjęcia sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki 
Komunalnej za 2008 r.(załącznik 8) Przewodnicząca Rady podkreśliła, Ŝe na sesję zaproszeni 
zostali Kierownik ZGK Cegłów Jerzy Murawski oraz Główna Księgowa Agnieszka 
Chmielewska, po czym dodała, Ŝe w przypadku pytań kompetentna osoba udzieli odpowiedzi. 
Po ustaleniu braku pytań, Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu uchwały ws. 
sprawozdania z działalności ZGK w Cegłowie za 2008r.,                     a następnie 
zaproponowała głosowanie. Radni Gminy Cegłów przyjęli uchwałę jednogłośnie -10 głosami 
„za”. 
 
Ad. pkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z SP ZOZ   
 w Cegłowie za 2008r. 
Jako trzeci projekt uchwały, który został poddany głosowaniu był projekt uchwały ws. 
przyjęcia sprawozdania z działalności SP ZOZ w Cegłowie za 2008 r.(załącznik 9). Na sesji 
obecny był Kierownik jednostki Waldemar Jabłoński. W kontekście tej uchwały nie było 
Ŝadnych pytań. Radni Gminy Cegłów jednogłośnie 10 głosami „za” przyjęli projekt w/w 
uchwały.  
 
Ad. pkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności  
 GBP w Cegłowie za 2008r.  
Następnie w omyłkowo przesuniętej kolejności prezentowanych uchwał, Przewodnicząca 
Rady odczytała treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności GBP 
w Cegłowie za 2008r (załącznik 10). Teodora Wójcik poinformowała obecnych, Ŝe 
głosowaniu będzie poddana działalność finansowa, a nie ogólna działalność Biblioteki.  Na 
marginesie dodała, Ŝe dodatkowo dla wiadomości Radnych dodatkowo zostało dołączone 
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sprawozdanie z działalności ogólnej jednostki.  Następnie Przewodnicząca zapytała o pytania 
do obecnej na sesji Dyrektor Biblioteki Danuty Grzegorczyk. Po stwierdzeniu braku pytań, 
obecni wysłuchali treści projektu uchwały, a następnie jednogłośnie 10 głosami za przyjęli 
sprawozdanie stanowiące załącznik do projektu uchwały.  
 
Ad. pkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu GBP w Cegłowie  
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca nawiązała do wniosków z prac Komisji 
Oświaty, które zostały wymienione na początku. Następnie powiedziała o Ŝe proponowane 
poszerzenie zakresu działalności GBP  zostało zaparafowane przez Wójta  Gminy Cegłów, 
Radcę Prawnego Wiktora Soszyńskiego i jest zgodne z prawem.  Treść proponowanych 
zmian przedstawia (załącznik  11).   
Radny Marcin Uchman zwrócił się z zapytaniem do Wójta i Dyrektor GBP o uzasadnienie 
proponowanych zmian. Dyrektor GBP Danuta Grzegorczyk odpowiedziała, Ŝe jest to 
konieczne chociaŜby przy pisaniu wniosków. Zapisy statutu nie zawsze są zgodne z tym o co 
GBP zwraca się we wniosku  o pieniądze. Następnie powiedziała o obowiązku realizacji 
działalności kulturalnej gmin oraz dodała, Ŝe w gminie Cegłów jest to jedyna placówka, która 
moŜe taką działalność prowadzić. Dlatego konieczne było poszerzenie zadań 
W-ce Przewodniczący Rady Gminy Marcin Uchman podziękował za wyjaśnienia, po czym 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały 
Rady Gminy Cegłów Nr  XXVIII/159/05 w sprawie utworzenia gminnej instytucji kultury 
pod nazwą „Gminna Biblioteka Publiczna w Cegłowie” (załącznik 12). Za przyjęciem 
jednogłośnie zagłosowało 10 Radnych.  
 
Ad. pkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/125/09 w  
 sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
Przy tej okazji Przewodnicząca Rady nadmieniła, Ŝe w materiałach na sesję Państwo Radni 
otrzymali projekt uchwały, dodatkowo Sekretarz Gminy Kinga Łoniewska  przyniosła 
poprawione projekty uchwał. Następnie Przewodnicząca powiedziała, Ŝe tych zmian Komisja 
Oświaty nie miała w swoich materiałach podczas obrad i dlatego poprosiła Sekretarz o 
skomentowanie najnowszych zmian. 
Sekretarz Gminy Kinga Łoniewska powiedziała, Ŝe juŜ po przesłaniu materiałów Państwu 
Radnym do Urzędu Gminy wpłynęła uwaga nadzoru Wojewody, Ŝe rozpocznie procedurę 
uchylenia uchwały. Skreślenie §2  juŜ podjętej uchwały o następującym brzmieniu 
„regulamin obowiązuje od 1 stycznia 2009”. Nadzór Wojewody narzucił, Ŝe takiego zapisu 
być nie moŜe, bo teraz nie uchwala się regulaminów rocznych. Natomiast odnośnie samych 
wynagrodzeń będzie to w samym rozporządzeniu gdzie jest tabela  4 na 4 i zapis, Ŝe dotyczy 
to wynagrodzeń od 1 stycznia 2009 r.  RównieŜ w § 14 pkt 4, gdzie mowa jest o tym, Ŝe 
nagrody mogą być zaopiniowywane przez Związki. Związki mogą być wnioskodawcą o 
nagrodę dla nauczycieli, natomiast nie mogą uzurpować sobie praw do opiniowania. To były 
tylko dwie poprawki w stosunku do projektu jaki otrzymali  Radni.   
Następnie Przewodnicząca Rady powiedziała o stawkach wynagrodzenia, które były na 
Komisji Oświaty oraz o tym, Ŝe zostały one przegłosowane na Komisji.  Następnie 
Przewodnicząca przeczytała uzasadnienie i poinformowała obecnych, Ŝe w dniu 12.02.2009 r. 
Rada Gminy Cegłów podjęła uchwałę w sprawie wtedy jeszcze nie były znane te stawki z 
rozporządzenia. Projekt rozporządzenia w tej sprawie pojawił się na stronie w dn. 12.02.br. po 
sesji.  Przewodnicząca powiedziała, Ŝe przygotowując projekt uchwały ani Wójt ani Komisja 
Oświaty nikt nie miał świadomości o tym, Ŝe wynagrodzenie minimalne dla nauczyciela 
staŜysty zostanie podniesione o 30% w stosunku do wynagrodzenia minimalnego 
obowiązującego w roku 2008. W związku z tym podtrzymanie zapisów uchwały dotyczącej 
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wynagrodzenia minimalnego dla nauczyciela kontraktowego stawałoby się niŜsze o około 
20,- od wynagrodzenia minimalnego nauczyciela staŜysty. W przedłoŜonym projekcie 
uwzględnione są następujące zmiany: 
- nauczyciel kontraktowy zamiast 25% to o 27% 
- nauczyciel mianowany zamiast o 20% to 21% dodano zapis z  zaokrągleniem do pełnych 
złotych.  
 
Po wysłuchaniu wypowiedzi Przewodniczącej Radny Jacek Wąsowki odnosząc się do 
proponowanych podwyŜek zwrócił się z pytaniem dlaczego w związku z tymi zmianami nie 
obniŜyć tych stawek skoro nauczyciel staŜysta zostaje na tym samym poziomie, następnie 
przypomniał o deficycie gminy. 
 
Na to pytanie Przewodnicząca Rady Gminy  powiedziała, Ŝe jest to propozycja 
wnioskodawcy i Państwo Radni mogą złoŜyć wniosek i wtedy będzie przeprowadzone 
głosowanie. Ponadto Teodora Wójcik nadmieniła, Ŝe przy podnoszeniu stawek Związki nie 
wnosiły uwag, natomiast przy obniŜaniu ich zmiany te muszą być skonsultowane ze 
Związkami. Dlatego w przypadku ich obniŜenia sprawa ta musiałaby z powrotem trafić do 
Związków. Następnie Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do Radnego Jacka 
Wąsowskiego czy jest to formalny wniosek.  
Radny Jacek Wąsowski wstał i powiedział: „wnioskuję o zmniejszenie dla nauczyciela 
staŜysty stawki do 27%, dodał Ŝe trzeba by było to skonsultować aby nie kolidowało to z 
innymi zapisami”. 
Przewodnicząca Rady potwierdziła obawy związane z ewentualnym wprowadzaniem zmian 
i ewentualnym kolidowaniem z innymi zapisami, dodała takŜe, Ŝe jeŜeli będzie taka wola 
Radnych wtedy projekt uchwały zostanie odłoŜony.  
Radny Jacek Wąsowski dodał, Ŝe konsekwencją tych zmian będzie zwiększenie deficytu, 
który i tak nam powstał w związku z tymi podwyŜkami.   
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, Ŝe przy omawianiu ostatniego punktu, dotyczącego 
uchwalenia budŜetu na 2009r. zostaną prześledzone wydatki i to na co wydawane są  
pieniądze w gminie. Ponadto o ustosunkowanie się do zagadnienia Przewodnicząca Rady 
poprosiła Prawnika  Arkadiusza CzyŜewskiego.  
 
W udzielonych wyjaśnieniach Mecenas CzyŜewski powiedział, Ŝe jest moŜliwość 
przegłosowania takiego wniosku pod warunkiem spotkania w tej sprawie ze Związkami 
Zawodowymi. Następnie podał podstawę prawną i dodał, Ŝe Regulamin wynagradzania 
nauczycieli na mocy art. 30 Karty Nauczyciela podlega uzgodnieniom ze związkami 
zawodowymi. Polega to na prowadzeniu negocjacji przedstawicieli gminy z 
przedstawicielami związków zawodowych, które ostatecznie kończą się podpisaniem 
protokołu uzgodnień. To jakby oznacza zgodę związków zawodowych na ustalone stawki.  W 
przypadku zmiany tych stawek na niekorzyść nauczycieli, trzeba jeszcze raz usiąść do stołu 
ze związkami zawodowymi.  
Po wysłuchaniu wyjaśnień Mecenasa,  Radny Jacek Wąsowski wycofał swój wniosek. 
Następnie Przewodnicząca zwróciła się do Radnych o pytania  w tym zakresie.  W związku z 
brakiem pytań, poddała pod głosowanie zmianę projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 
XXV/125/09 z dnia 12.02.2009r. (załącznik 12)  W wyniku głosowania 9 Radnych było „za”, 
przeciw – o , wstrzymał się -1 Radny.  
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Ad. pkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/77/08 w sprawie 
przystąpienia Gminy Cegłów do LGD 

W dalszej kolejności Rada Gminy zajęła się kolejnym punktem obrad, które dotyczyły 
wprowadzenia zmian uchwały Nr  XXVI/77/08 z dnia 27.03.2008r. w sprawie przystąpienia 
Gminy Cegłów do LGD.   W związku z brakiem uzasadnienia, po odczytaniu projektu 
uchwały (załącznik nr 13), Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o zajęcie 
stanowiska.  
Wójt Gminy  poinformował, Ŝe uchwała podejmowana w zeszłym roku podejmowana była w 
oparciu o starą uchwałę. Wówczas gmina nie mogła być członkiem stowarzyszenia, obecnie 
gmina moŜe być członkiem stowarzyszenia jakim jest LGD. Następnie Wójt przybliŜył czym 
to skutkuje w praktyce i powiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy członkiem zwyczajnym 
Stowarzyszenia jest sam osobiście Wójt, jako osoba fizyczna i dysponuje jednym głosem w 
Radzie Stowarzyszenia. W przypadku kiedy przybędzie jeden członek zwyczajny  z gminy, 
tych głosów nie przybędzie . W tej sytuacji zamiast Wójta moŜe być wytypowana inna osoba, 
która będzie reprezentowała gminę na Walnym Spotkaniu, czy w Radzie Nadzorczej 
Stowarzyszenia. Miklaszewski dodał, Ŝe jest to zwykła kosmetyka dopasowująca nasz status 
Gminy w Stowarzyszeniu. Głosów nigdy nie przybędzie na Radzie czy na Walnym 
Spotkaniu, zawsze to będzie jeden dla gminy. Następnie Wójt zwrócił się do obecnych o 
dodatkowe pytania. Na stwierdzenie W-ce Przewodniczącego Rady Gminy Marcina 
Uchmana o tym, Ŝe jest to jeden głos fizyczny - Wójt Gminy potwierdził. Powiedział, Ŝe 
Wójt wypada z Rady jeŜeli gmina nie deleguje Wójta jako reprezentanta. Dodał takŜe, Ŝe tutaj 
fizycznie nic nie zmieni, dla Gminy był jeden głos i będzie.  
Następnie głos przejęła Przewodnicząca, zwracając się o dodatkowe pytania. W związku z 
ich brakiem, uchwała została poddana pod głosowanie. W wyniku głosowania zmiany zostały 
przyjęte jednogłośnie 10 głosami „za”.  
 
Ad. pkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu i 

wyrobów zawierających azbest dla gminy Cegłów na lata 2009-2032 
W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla gminy Cegłów na 
lata 2009-2032 wraz z załączonym uzasadnieniem (załącznik 14). Po czym zwróciła się do 
obecnych o ewentualne pytania.  
Po wysłuchaniu prezentacji W-ce Przewodniczący Rady Gminy Marcin Uchman zwrócił 
uwagę na zapis „styczeń” na stronie tytułowej przedłoŜonego projektu Programu. Arkadiusz 
CzyŜewski wyjaśnił, Ŝe cały Program jest rozciągnięty w czasie. Głównym celem tego 
Programu jest skorzystanie z moŜliwości pozyskiwania środków na wymianę pokryć. Sam 
zapis odnosi się do miesiąca w którym prowadzone były prace nad przygotowaniem 
dokumentu. W-ce Przewodniczący Rady Marcin Uchman poddał pod rozwagę, czy w 
takim razie nie naleŜałoby wprowadzić w tym dokumencie zapisu obowiązywania od 
1.01.2009 r. Mecenas CzyŜewski odpowiedział, Ŝe jest to juŜ decyzja Radnych. Projekt ten 
był pisany w styczniu i taki zapis został w projekcie. Ponadto W-ce Przewodniczący Marcin 
Uchman poprosił, aby w przyszłości podobne dokumenty były podawane pod obrady 
odpowiednich komisji merytorycznych.  
Następnie w związku z brakiem pytań w tym temacie, Przewodnicząca Rady zaproponowała 
głosowanie w sprawie przedstawionego projektu uchwały. W wyniku głosowania 9 głosów 
było „za” przyjęciem uchwały, natomiast 1 osoba – Radny Krzysztof Janicki wstrzymał się od 
głosu.  
 
Następnie o godz. 15 ⁵⁵ Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach.  
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Ad. pkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Cegłów na 2009r. 
W drugiej części obrady rozpoczęły się od wystąpienia Skarbnik Gminy Hanny Brynk , 
która na początek przedstawiła pozytywną opinię składu orzekającego RIO w Warszawie 
Zespół w Siedlcach w sprawie zaopiniowania  projektu uchwały budŜetowej na 2009r. W 
związku z trzema niewielkimi poprawkami, na prośbę W-ce Przewodniczącego Rady 
Marcina Uchmana Skarbnik odczytała je. Przedmiotem poprawek były następujące 
elementy: 
- w dziale dotyczącym rozliczenia wydatków odnośnie przeciwdziałania alkoholizmowi i 
narkomanii nie był wydzielony paragraf dotyczący narkomanii; 
- niespójność w nazwie dotacji celowej dla powiatu w wysokości 250 000,-. W załączniku 
było napisane  „Droga Kuflew – Piaseczno” w załączniku inwestycyjnym „Droga Skwarne – 
Piaseczno”. Po tym Skarbnik dodała, Ŝe tego juŜ nie ma, więc nie ma problemu. 
- sprecyzowanie nazwy dotacji przedmiotowej w 2009 r. dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej,  tej dotacji w budŜecie na 2008 nie ma, więc nie ma problemu odnośnie 
poprawiania tego.  
Następnie Skarbnik Gminy  przeczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu na 
2009 r. (załącznik nr 15 ).  
Po wysłuchaniu treści projektu budŜetu zostały zaprezentowane wnioski poszczegółnych 
Komisji. Jako pierwszy opinię Komisji Finansów przedstawił W-ce Przewodniczący Rady 
Gminy Marcin Uchman. W swoim wystąpieniu W-ce Przewodniczący Uchman jeszcze raz 
wymienił wysokość wydatków poniesionych na poszczególne sfery, dodatkowo uzupełniając 
je procentowym przelicznikiem. Poza kwotą  13 393 512,- zł stanowiącą budŜet Gminy 
Cegłów na 2009r. przytoczona został kwota 13 830 992,-zł, jako wydatki na 2009r. Następnie 
jeszcze raz szczegółowo został przeanalizowany budŜet. W-ce Przewodniczący Marcin 
Uchman powiedział, Ŝe budŜet został zdominowany przez wydatki związane z oświatą, kwotą 
5 935 670,-zł, co stanowi 43% ogółu wszystkich wydatków na bieŜący rok, następnie 
wymienił wydatki na funkcjonowanie gminnego magistratu, które zamykają się w kwocie 
1 601 333,-zł co stanowi 11,3% budŜetu, na pomoc społeczną 1 805 500,-zł, tj. ponad 13%. 
Na inwestycje została zarezerwowana kwota 2 381 500,-zł, co stanowi 17,2% ogółu planu 
wydatków. Kwotę 1 200 000,-zł przeznaczono na realizację zadania budowy 3 etapu 
kanalizacji w Cegłowie. Realizacja tego zadania uzaleŜniona jest od uzyskania środków 
zewnętrznych.  
JeŜeli chodzi o straŜe to budŜet przedstawia się dosyć dobrze. W tym roku 40 000,-zł zostało 
zarezerwowane na zakup samochodu dla OSP Podciernie,  poza tym jest zabezpieczone 
50 000,-zł na rozbudowę OSP Cegłów oraz 65 000,- na rozbudowę garaŜu OSP Pełczanka. 
Ponadto zostały zabezpieczone podwyŜki dla konserwatorów pojazdów straŜackich, gdyŜ od 
10 lat nie były aktualizowane. Na budowę i modernizację dróg zarezerwowano kwotę 590 
500,- zł, w większości tych wydatków to współfinansowanie, w tym m.in. droga Wola 
Stanisławowska – Podskwarne ramach RPO. W-ce Przewodniczący Marcin Uchman przy tej 
okazji nadmienił, Ŝe obecnie wniosek ten jest obecnie w trakcie oceny merytorycznej w 
Mazowieckiej Jednostce WdraŜania Programów Unijnych, droga w Wiciejowie w ramach 
funduszy ochrony gruntów rolnych. W budŜecie zostały zarezerwowane środki w ramach 
współfinansowania PROW,  zgodnie z przyjętym planem odnowy miejscowości Cegłów są to 
plany renowacji pomnika, plany renowacji ulicy Mariawickiej, plac postojowy w ramach 
PARKUJ I JEDŹ , na wodociągowanie zabezpieczona jest kwota 120 000,-zł . Na koniec 
wymiany poszczególnych zadań zaplanowanych na 2009 r. Marcin Uchman wyraził nadzieję, 
Ŝe przy pozyskaniu środków zewnętrznych uda się dofinansować wszystkie zaplanowane 
inwestycje, w szczególności budowę 3-go etapu kanalizacji w Cegłowie. 
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W dalszym ciągu swojej wypowiedzi W-ce Przewodniczący Marcin Uchman odniósł się do 
wniosków wypracowanych na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Rolnictwa 
wypracowanych w dn. 6.03. br.  W związku ze szczegółowym omówieniem budŜetu Komisje 
na bieŜąco próbowały wprowadzić drobne korekty, które budziły duŜe zastrzeŜenia. Jednak 
po ostatnim posiedzeniu, wysłuchaniu wyjaśnień Wójta i Skarbnik Gminy Komisje, doszły do 
konsensusu oraz wprowadzają pewne zmiany. Wniosek (załącznik 19) jaki został 
wypracowany przez Komisje dotyczy uwzględnienia powyŜszych opinii w sprawie 
uchwalania budŜetu na 2009 r.  
 
Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy. Poinformowała, Ŝe członkowie 
Komisji Oświaty nie wypracowali jednolitej opinii co do projektu budŜetu. 
Teodora Wójcik udzieliła moŜliwość przeprowadzenia dyskusji w sprawie przyjętego 
projektu budŜetu.  W związku z brakiem komentarzy i pytań przystąpiono do głosowania.  W 
wyniku oddanych głosów 8 radnych zagłosowało „za” przyjęciem budŜetu,  1 osoba przeciw, 
2 wstrzymały się. Po zsumowaniu okazało się, Ŝe są rozbieŜności w sumie oddanych głosów.   
W związku z czym Przewodnicząca Rady powtórzyła głosowanie.  Na początek ustalono, Ŝe 
na sali znajduje się 12 Radnych. W wyniku powtórnego głosowania „za” przyjęciem projektu 
uchwały budŜetu na 2009 r. opowiedziało się  9 osób,  1 osoba przeciw, 2 wstrzymały się od 
głosu.  
 
Ad. pkt 9 – Interpelacje i zapytania 
Przechodząc do kolejnego punktu obrad, Przewodnicząca Rady jako pierwsza zwróciła się 
do Wójta Gminy  z pytaniem  o budowę 3-go etapu kanalizacji w Cegłowie. 
Wójt Gminy  odnosząc się do zadanego pytania, powiedział o propozycji przedstawienia w 
ciągu dwóch tygodni koncepcji rozwiązania tego problemu, będzie się to wiązało ze 
spotkaniem Komisji Finansów  i akceptacją tego rozwiązania. Powiedział, Ŝe problem jest w 
pozyskaniu funduszy. Na dzień dzisiejszy gmina Cegłów otrzymała 400 000,- poŜyczki na 
oczyszczalnię, a zero środków na kanalizację. Dodatkowo Wójt Gminy poinformował 
obecnych, Ŝe na dzień dzisiejszy trwają rozmowy z Wojewódzkim Funduszem w sprawie 
przesunięcia tych środków na kanalizację. Jednocześnie zwrócił się z prośbą o dwa  tygodnie, 
po upływie których będzie moŜliwe przedstawienie konkretnych rozwiązań zgodnych z 
ustawa o zamówieniach publicznych i przyjętym budŜetem, aby moŜna było rozpocząć to w 
miarę szybko.  
 
Przewodnicząca Rady podziękowała za udzielone informacje, po czym zostając przy tym 
temacie, zapytała o firmę, która pisała wniosek. Powiedziała, Ŝe napisany projekt został 
odrzucony z przyczyn formalnych, a nie merytorycznych. Następnie dodała, Ŝe w tej sytuacji 
ewidentnie zawiniła ta firma.   
Wójt Gminy  powiedział, Ŝe Ŝadna firma nie ponosi odpowiedzialności za tę kwotę 
milionową. Mówca dodał, Ŝe dwa dni temu otrzymał informację o proteście. Teraz juŜ 
wiadomo na czym stoi i dlatego w tej sytuacji mogą być rozpoczęte rozmowy. Do czasu 
otrzymania jednoznacznej opinii Wojewody, to staliśmy na rozdroŜu. Następnie Wójt dodał, 
Ŝe sprawa jest dość świeŜa i o wszystkim informacje przekazywane będą na bieŜąco.  
 
Po wysłuchaniu tych wyjaśnień, głos zabrała Przewodnicząca GKRPA. W swoim 
wystąpieniu Jadwiga Kaczorek podziękowała Komisji Oświaty i Sportu za propozycję 
podniesienia diet dla członków Komisji i jej zmiany. Powiedziała, Ŝe przyznane środki 
satysfakcjonują, po czym dodała, Ŝe nie tylko o pieniądze chodzi. Nadmieniła krótko o 
trudnych przypadkach ludzi naduŜywających alkoholu z jakimi Komisja się zmierza. Dodała, 
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Ŝe są to pełne rodziny, którym pomoc jest świadczona. W tej grupie, która została 
wymieniona szczególnie podkreślona została potrzeba udzielania pomocy dzieciom, poprzez 
umoŜliwienie organizacji letnich czy zimowych wyjazdów. Przewodnicząca Komisji raz 
jeszcze powtórzyła kwotę 85 000,-zł, która w tym roku przeznaczona jest w budŜecie gminy 
na działania Komisji, powiedziała, Ŝe z tej puli ponad 30 000,- przeznaczone zostanie na akcje 
zimowych wyjazdów.  Z poprzednio organizowanych skorzystało 60 dzieci. Przewodnicząca 
GKRPA wyraziła swoje zadowolenie ze skali niesionej pomocy, podkreśliła, Ŝe cała pomoc 
moŜliwa była dzięki środkom z budŜetu gminy i na koniec raz jeszcze podziękowała za 
podwyŜkę diet. 
 
Przewodnicząca Rady Ŝycząc sukcesów na trudnym polu działania w latach następnych, 
podziękowała za wystąpienie i przekazała głos W-ce Przewdodniczącemu Marcinowi 
Uchmanowi, który powiedział o nowej inicjatywie zrodzonej w Hucie Kuflewskiej. Obecni 
na sali zostali poinformowani o tym, Ŝe w ramach LGD, która obecnie pomaga sformalizować 
strukturę powstało nowe stowarzyszenie „Tradycyjnie Nowocześni”. W-ce Przewodniczący 
wyraził nadzieję, Ŝe być moŜe dzięki temu miejscowość troszeczkę się rozrusza.  
Stowarzyszenie liczy 21 członków. Dodał takŜe, Ŝe ta liczba nie jest zamknięta i dodatkowe 
osoby są mile widziane. Prezesem organizacji został wybrany Krzysztof Todorski, 
mieszkaniec wsi Huta Kuflewska, pracownik Mazowieckiej Izby Rolnej.  
Wypowiedź tę uzupełnił Wójt Gminy,  który dodał, Ŝe jest to juŜ piąte stowarzyszenie (poza 
OSP), które powstało w ciągu trzech lat.  Dodał takŜe, Ŝe dzięki samej tylko LGD kaŜde 
stowarzyszenie moŜe w ciągu okresu programowania pozyskać maksymalnie 100 000,- zł w 
kwotach 25 000,- zł przy kaŜdym roku, czyli są to kwoty znaczne. Następnie dodał, Ŝe w tym 
wszystkim waŜne jest aby projekt składany do LGD był zgodny ze strategią.  Akurat ta 
strategia jest tak napisana, Ŝe skupia te nasze działania sportowe, prokulturowe, czy 
prosportowe i innych tradycji tych lokalnych, a one są wpisane. 
 
Po wysłuchaniu tych informacji, Przewodnicząca Rady głos przekazała Sołtysowi Cegłowa I 
Januszowi Adamiak, który zwracając się w imieniu wszystkich sołtysów zapytał o wnioski z 
propozycjami do wykonania na następny rok, które jak co roku jesienią są przedkładane. Po 
złoŜeniu wielu wniosków, nie padły Ŝadne odpowiedzi w tej sprawie. Zapytał co z 
oświetleniem ulicy Tuwima, Zacisze, Ogrodowej, gdyŜ pytania mieszkańców w tym zakresie 
stale się powtarzają. Następnie nie przerywając swojego wystąpienia Sołtys Adamiak 
pochwalił stan targowiska i poprosił, aby na parkingu utwardzić teren, bo są straszne 
podtopienia i jest problem  korzystania z tych miejsc.  
 
Następnie głos zabrał drugi Sołtys Cegłowa II Stanisław Wąsowski, z pytaniem o wysokość 
budŜetu zarezerwowanego w 2009 r. na realizacje kanalizacji w Cegłowie. Wójt Gminy  
odpowiedział, Ŝe jest to kwota 1 200 000,- zł Sołtys Wąsowski dodał pytanie o środki z 
poprzedniego roku, o 1 000 000,-zł , które były, co z nimi się stało.  
Wójt Gminy , powołując się na wcześniejsza wypowiedź Skarbnik, przypomniał o tym, Ŝe 
deficyt budŜetowy został pokryty z lokat pienięŜnych na rachunkach bankowych. Następnie 
dodał, Ŝe rozpoczęcie przetargu wiąŜe się z pełnym pokryciem finansowym na całość zadania, 
jest to związane z ustawą o zamówieniach publicznych. Następnie Wójt wyjaśnił, Ŝe w tym 
jest cały problem, nie moŜna rozpocząć przedsięwzięcia nie mając pełnej gwarancji środków .  
Na stwierdzenie sołtysa Stanisława Wąsowskiego, Ŝe trwa to juŜ od 3 lat. 
Wójt odpowiedział, Ŝe tak to działa. O ile się prawo nie zmieni to się nic nie zmieni. 
Stanisław Wąsowski nadmienił dodatkowo o poŜyczce, która do tego czasu mogłaby juŜ być 
spłacona. Wcześniej kanalizacja kosztowała 1 750 000,-zł, nadmienił, Ŝe byli w tej sprawie u 
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Wojewody, aby coś pomógł. Po czym raz jeszcze powtórzył pytanie o cenę kanalizacji. Dodał 
takŜe, Ŝe sołtys ma na to dokumenty.  Gdybyśmy wtedy wzięli poŜyczkę, ten 1 000 000,- zł to 
juŜ teraz juŜ dawno to byłoby spłacone, a tak to się odkłada co rok, co rok i  w tym roku nie 
ma tych pieniędzy, gdzie one się rozeszły.  
W tej sprawie wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy . Powiedziała, Ŝe budŜet gminy nie 
polega na odkładaniu pieniędzy do kieszeni. W kaŜdym roku budŜet liczy się od nowa, a 
pieniąŜki które zostają są wkładane do wydatków następnego roku. Tutaj nie ma takiej 
moŜliwości odłoŜenia do kieszeni pieniąŜków, które nie zostały wykorzystane w danym roku. 
Za kaŜdym razem budŜet liczy się tak jakby tamtej sytuacji juŜ nie było.  
Po wysłuchaniu tych wyjaśnień, Stanisław Wąsowski powiedział, Ŝe skoro za kaŜdym razem 
takie środki są tworzone, to po co w takim razie je uchwalać, jeŜeli z góry wiadomo, Ŝe taki 
budŜet nie przejdzie.  
Skarbnik  wyjaśniła, Ŝe w sytuacji gdyby nie było jakichkolwiek środków na te inwestycje, to 
nie moglibyśmy się o nie starać. To nie jest tak jak się pieniąŜki w domu liczy.  
Sołtys Stanisław Wąsowski stwierdził, Ŝe w takim razie moŜna by było robić to etapami. Do 
tego stwierdzenia przyłączyła się Przewodnicząca Rady, mówiąc, Ŝe jest jednakowo 
zirytowana, tym, Ŝe przez te lata nie moŜemy przystąpić do dokończenia. Podkreśliła raz 
jeszcze, Ŝe jest to jedynie dokończenie inwestycji, a nie jej rozpoczęcie. Ponadto 
Przewodnicząca nadmieniła, ze otrzymała juŜ róŜne podziękowania, od mieszkańców 
zainteresowanych doprowadzeniem do swoich posesji przyłącza kanalizacyjnego, za to Ŝe tak 
wygląda sprawa kanalizacji. Przyznała ze zrozumieniem, Ŝe Wójt realizuje budŜet i w tej 
chwili wszystko jest uzaleŜnione od budŜetu i Ŝe winę moŜna zwalić na Radę, która określa 
konkretny budŜet. Przy tej okazji powiedziała, Ŝe w związku z tym przy uchwalaniu budŜetu 
wstrzymała się od głosowania. Następnie zwróciła się z pytaniami do obecnych na sali. 
 
Z tej moŜliwości ponownie skorzystał Sołtys Wąsowski, który zapytał Wójta o oświetlenie 
ulicy Ogrodowej. Dodał, Ŝe w tej sprawie od trzech lat jest projekt i nic się nie dzieje. 
Wójt Gminy  wyjaśnił, Ŝe nie było tam projektu. Pojawił się problem ze strony jednej z 
mieszkanek i cała procedura przesunęła się o półtorej roku. Decyzja wydana w tej sprawie 
była, ale została ona zaskarŜona przez jedną z osób. Na dzień dzisiejszy inwestycja ta nie jest 
skończona. Słupy juŜ stoją.  
Następnie Stanisław Wąsowski skrytykował lokalizację słupów i powiedział, Ŝe jak tam 
będzie ktoś jechał samochodem cięŜarowym to ten słup wywali.  
Wójt dodał, Ŝe przebudowa tego całego odcinka była dosyć konfliktowa. Będzie odbiór 
końcowy przez Zakład Energetyczny, będą lampy.  
Pozostając w tym temacie głos zabrał W-ce Przewodniczący Marcin Uchman  i zgłosił na 
wniosek Radnego Szymanka  rozwieszenie tych lamp na ulicy Ogrodowej.  
Następnie Przewodnicząca Rady zapytała o stan ulicy Kościuszki na odcinku przed 
zakrętem.  Przypomniała, Ŝe niedawno był kładziony chodnik, miejscami wykonywane były 
dolewki. W tej chwili miejscami stoją tak duŜe dwie  kałuŜe, jedna przed Urzędem Gminy, a 
druga naprzeciwko plebanii księdza mariawickiego.  Przewodnicząca Rady zapytała, czy tam 
znajdują się jakieś studzienki, bo tam jest wąskie gardło na zakręcie, nie da się przejechać tak, 
Ŝeby samochód mógł przejechać środkiem jezdni, tylko jedzie tak blisko przy chodniku. 
Następnie Przewodnicząca poprosiła Wójta o wyjaśnienie jak to wygląda. 
W tej sprawie Wójt Gminy  odpowiedział, Ŝe brak deszczówki nie jest wynikiem budowy 
nawierzchni ulicy Kościuszki i dodał, Ŝe zaniedbania były wcześniej. Ponadto na pytanie 
Przewodniczącej Rady Gminy o moŜliwość uzyskania dofinansowania z powiatu, Wójt 
Gminy powiedział, Ŝe w tym roku Powiat nie współfinansuje Ŝadnych inwestycji z gminami. 
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Ponadto na pytanie Sołtysa Cegłowa Janusza Adamiaka o to, czy w tym roku na ulicy 
Piaskowej zostanie wyłoŜony chodnik, Wójt  poinformował, Ŝe zostanie to wykonane.   
 
Następnie głos zabrał Radny Jacek Wąsowski. W swoim wystąpieniu poruszył sprawę stale 
zablokowanego parkingu w Cegłowie przed sklepem „jedynką”.  Zaproponował, aby w jakiś 
sposób nadzorować to, tak Ŝeby miejsca te nie były zablokowane przez samochody osób, 
które wcześnie rano wyjeŜdŜają do pracy i zostawiają swoje samochody na cały dzień.  W tej 
sytuacji  nie ma moŜliwości, aby jadąc na zakupy zaparkować tam samochód.  W swojej 
wypowiedzi Radny podkreślił to, Ŝe parking targowiska jest juŜ oświetlony i dlatego moŜna 
byłoby tam bez problemu parkować te samochody.  Zgłosił propozycję umieszczenia jakiejś 
tablicy informacyjnej, która miałaby pełnić rolę straszaka ostrzegałaby przed zostawianiem na 
cały dzień samochodów. 
Po krótko trwającej burzliwej dyskusji w temacie poruszonym przez Radnego Wąsowskiego, 
głos zabrała Przewodnicząca Rady i poinformowała obecnych o tym, Ŝe w dniu 2.03.br. 
uczestniczyła w spotkaniu w Urzędzie Gminy. Spotkanie to dotyczyło osiągnięć sportowych 
gminy Cegłów. Ze strony Gminy w spotkaniu uczestniczył Wójt, natomiast ze strony Rady 
Przewodnicząca Rady Gminy. Następnie poinformowała, o tym Ŝe sportowcy są rozŜaleni i 
ciągle mało im pieniędzy. W kaŜdym razie renowacja starego boiska mają zabezpieczone 
50 000,-zł, wspominali takŜe o boisku na terenie parafialnym, które juŜ niedługo moŜe być 
niedostępne, w związku z terminem podpisanej umowy do końca maja 2009r. Na spotkaniu 
obecna była takŜe Dyrektor Zespołu Szkolnego, które jak wyraziła swoją nadzieję 
Przewodnicząca juŜ niedługo zawrze porozumienie w sprawie korzystania z obiektów  oraz 
terenów szkolnych.  Mówiąca poinformowała wszystkich, Ŝe w trakcie spotkania poruszony 
był projekt  BLISKO BOISKO , który przy wkładzie własnym mógłby ewentualnie być 
realizowany. W dalszej kolejności Przewodnicząca przedstawiła treść pisma  Zespołu 
Szkolnego w Cegłowie z propozycją nadania imienia Bohaterskich Harcerzy Cegłowa  
placówce, które zostało skierowane do Rady Gminy (załącznik nr 17) . Dodała takŜe, Ŝe 
podjęcie stosownej w tej sprawie uchwały na sesji w dniu dzisiejszym było niemoŜliwe ze 
względu na konieczność przekazania wniosku odpowiednim komisjom. W dalszej kolejności, 
pozostając przy tym wniosku, Przewodnicząca Rady poprosiła Mecenasa  o zajęcie 
stanowiska, co do tego pierwszego zdania zawartego we wniosku.  
Mec. Arkadiusz CzyŜewski przedstawił krótko procedurę, jaka obowiązuje przy nadawaniu 
imienia szkole. Powiedział, Ŝe w tym przypadku wnioskodawcą jest Rada Pedagogiczna, 
Rada Rodziców oraz Samorząd Uczniowski, więc w najbliŜszym czasie zajmie się tym 
komisja. Zwrócił uwagę na konieczność uporządkowania nazwy, gdyŜ według obecnie 
obowiązującego prawa nie moŜna nadać nazwy zespołowi szkolnemu. Oznacza to, Ŝe  kaŜda 
placówka wchodząca w skład zespołu powinna mieć nadawaną nazwę oddzielnie.  Ponadto 
Mecenas zwrócił uwagę na potrzebę zastanowienia się na tym, komu będzie nadana nazwa, 
czy będzie to imię dla gimnazjum, podstawówki i przedszkolu czy tylko wybranym tym 
jednostkom.  Trzeba będzie wyszczególnić o które to jednostki chodzi.  
Następnie głos zabrała Dyrektor Zespołu Szkolnego Beata Walas, mówiąc, Ŝe ma pełną 
tego świadomość, Ŝe jest to niemoŜliwe.  W związku z rozmowami prowadzonymi 
wielokrotnie z Radą Pedagogiczną oraz  Radą Rodziców, uczniowie byli o tym równieŜ 
informowani.  Głównym powodem nadania jednej nazwy było wykonanie jednego sztandaru 
oraz podtrzymywanie wspólnego ceremoniału.  Na koniec Dyrektor raz jeszcze potwierdziła, 
Ŝe te zasady są jej dobrze znane.  
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o doprecyzowanie przedmiotowego wniosku o 
szczegółowe rozpisanie którym placówkom, mają być nadane jakie nazwy, argumentując to 
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tym, iŜ będzie on w dalszym ciągu złoŜony do dokumentów. Następnie Przewodnicząca 
zapytała o przedszkole czy ono równieŜ ma być objęte tą nazwą.  
Na to stwierdzenie Dyrektor Zespołu Szkolnego nie odpowiedziała jednoznacznie. Wyraziła 
jedynie przekonanie, Ŝe ta nazwa moŜe być zbyt powaŜna. Dodała takŜe, Ŝe w związku z tym, 
przedszkole jest tak jakby pewnym członem i nie moŜe być ono traktowane niepowaŜnie.  
Powiedziała, takŜe Ŝe będzie rozwaŜona moŜliwość zaprezentowania  młodszym dzieciom w 
inny sposób tego patrona, ale waŜne jest aby w tym przypadku był to juŜ jedna nazwa. 
Przewodnicząca przyjęła do wiadomości wyjaśnienia Dyrektor oraz jednocześnie poprosiła o 
poszerzenie informacji na temat proponowanego patrona. Powiedziała, Ŝe w tej sprawie 
będzie zwołana Komisja i będzie ona połączona z udziałem przedstawiciela Rady 
Pedagogicznej, przedstawicielem Rady Rodziców oraz przedstawicielem Samorządu 
Uczniowskiego.  
W dalszej kolejności stanowisko w tej sprawie wyraziła Sekretarz Gminy. Nadmieniła, Ŝe 
doskonale wie o kogo chodzi przy  proponowanej nazwie dla szkoły, wyraziła takŜe  swoje 
wątpliwości czy pozostali mieszkańcy są równie dobrze zorientowani. Zgłosiła propozycję, 
ponownego rozwaŜenia nazwy przez przedstawicieli Rady Pedagogicznej oraz przedstawicieli 
Rady Rodziców, bez przedstawicieli samorządu uczniowskiego w przypadku przedszkola, Ŝe 
ta nazwa jest być moŜe zbyt powaŜna. Wzorzec wychowania dla uczniów klas III-VI jest 
pewnym nieporozumieniem.  W związku z tym Sekretarz zaproponowała inne rozwiązania 
zgodne z prawem, aby placówki te zostawić zupełnie bez nazwy albo nadać inne imię. 
Ponadto Sekretarz powiedziała o tym, Ŝe z reguły wybór patronów dla szkół jest uzasadniony 
odpowiednim wzorcem postępowania, zachowania czy przykładu na przyszłość.  Odnosząc 
się do innych przedszkoli, Sekretarz przytoczyła nazwy innych placówek, które są bardzo 
rozbudowane począwszy od „zielony zakątek” po „czerwony muchomorek”. Zwróciła takŜe 
uwagę na bogactwo propozycji ze strony uczniów i powiedziała, Ŝe w pewnym plebiscycie 
uczniowie zgłosili propozycję nadania szkole im. Dody czy Kaczora Donalda. Na koniec 
Sekretarz dodała, Ŝe to jest tylko jej wniosek i obecnie nie jest związana ze szkołą.  
 
 
Ad.  pkt 10 - Sprawy bieŜące 
Następnie Przewodnicząca przeszła do spraw bieŜących i poinformowała o tym, Ŝe w dniu 
dzisiejszym otrzymała pismo mieszkańca ulicy Leśnej Ireneusza Barszczewskiego w sprawie 
wykonania drogi i  nawierzchni.  Po czym przekazała jeden egzemplarz pisma na ręce W-ce 
Przewodniczącego Marcina Uchmana, natomiast drugi dla Wójta.  
Drugie pismo to pismo od Włodzimierza Zatorskiego odnośnie przebiegu granic drogi 
gminnej w Wólce Wiciejowskiej, przy tej okazji Przewodnicząca nadmieniła, Ŝe w tej sprawie 
jeszcze nie zajęła stanowiska. W załączeniu do niego zostało dostarczone pismo Starosty do 
Wójta.  
Następnie zostało wymienione pismo Wójta Gminy w odpowiedzi na pismo Włodzimierza 
Zatorskiego, które do wiadomości zostało przekazane Radzie Gminy. Wymienione pisma 
będą przekazane Komisji Rolnictwa  i  Komisji Rewizyjnej. 
Ostatnim pismem, które wymieniła Przewodnicząca, było pismo Komisarza Wyborczego w 
Siedlcach przekazane faksem, które z związku z upływem terminu Zarządzenia zastępczego 
Wojewody Mazowieckiego z dnia 2.02.2009 r.  w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
Radnego Jana Mistewicza, z pytaniem czy Rada Gminy w Cegłowie podjęła uchwałę o 
złoŜeniu skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na w/w Zarządzenie. Po 
odczytaniu treści pisma, Przewodnicząca nadmieniła, Ŝe Rada z tego nie skorzystała.  Po 
czym dodała, Ŝe są to wszystkie pisma, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły do Rady.  
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Korzystając z moŜliwości kierowania pytań w związku ze sprawami bieŜącymi, Radny Jacek 
Wąsowski w swoim wystąpieniu nawiązał raz jeszcze do proponowanego  imienia szkoły.  
Powiedział, Ŝe czas jednej Komisji nie będzie wystarczający dla przybliŜenia tego patrona.  
Następnie dla uzupełnienia wiedzy zainteresowanych zaproponował lekturę kilku pozycji, 
które pozwoliłyby bliŜej poznać historię i zaproponowanego patrona.  
Po wysłuchaniu Radnego Wąsowskiego, Skarbnik Gminy  rozdała wśród Radnych 
sprawozdania z wykonania budŜetu. Następnie głos zabrał W-ce Przewodniczący Rady 
M.Uchman, który poinformował wszystkich, Ŝe na Zarządzie Polskiego Stronnictwa 
Ludowego zapadła decyzja o zorganizowaniu na terenie gminy Cegłów Powiatowego Święta 
Ludowego.  Po czym dodał, Ŝe będzie to 31 maja, a bardziej szczegółowe informacje na ten 
temat W-ce Przewodniczący będzie przekazywał na bieŜąco.  
 
Ad. pkt 11 – Przyjęcie protokołu z XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Ostatnią czynnością było przyjęcie protokółu z XXV sesji Rady Gminy Cegłów. W wyniku 
głosowania   11 Radnych zagłosowało „za” przyjęciem , 1 osoba  wstrzymała  się od głosu. 
 
Ad. pkt 12 – Zamknięcie obrad 
Przewodnicząca Rady zamknęła XXVI zwyczajną sesję Rady Gminy. Sesja zakończyła się o 
17¹⁰. 
 
 
Protokół sporządziła: 
M. CzyŜewska 
        Przewodnicząca Rady Gminy 
        (-) mgr inŜ. Teodora Wójcik 


